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Szentesen született, itt 
végezte iskoláit, majd 1990-
ben felkerült Budapestre, 
ahol 4 évig élt és dolgozott 
Szabó Zoltán Ferenc(képen), 
a Jövőnk Szentes Egyesület 
polgármester-jelöltje. Be-
szélgetésünk során elmondta 
magáról, hogy visszaköltöz-
ve, évekig volt vállalkozó. 
Szűk 5 évet külföldön is élt, 
Angliába költözött, ahol ker-
tész-kertépítészként próbál-
ta ki magát. Így tanulta meg 
igazán az angol nyelvet.

- A honvágy újra 
visszahozott Szentes-
re, akkori párommal 
megvettük a berki iskola 
épületét. A politika irá-
nyába 2006-ban kezdtem 
kacsingatni.  A szociális 
és egészségügyi bizott-
ság külsős tagja lettem 
2006 és 2010 között a FI-
DESZ-KDNP színeiben. 
A többszörös egyet nem 
értés végett 2010 február-
jában kiléptem - folytatta a 
bemutatkozást. 

- Sokszor mondják rám, 
hogy megélhetési politi-
kus, vagy opportunista, az 
adott helyzeteket kihasz-
náló ember vagyok. Én 
akkor léptem be, amikor 
a FIDESZ bukott, 2006-
ban, és akkor léptem ki, 
2010. februárban, amikor 
teljesen biztos voltam ab-
ban, hogy kormányzati té-
nyező lesz belőlük. Ezután 
csatlakoztam a Jobbikhoz, 
a pártnak ma is tagja va-
gyok. Számos dolog van 
a Jobbik politikájában 
az oktatás, egészségügy, 
nyugdíj kérdések tekinte-
tében, amelyek számomra 
vállalhatóak. 2010 és 2014 
őszén önkormányzati kép-
viselő lettem. A mostani 
ciklusban a Megyei Köz-
gyűlés tagja is vagyok, 
valamint a jogi és ügyren-
di bizottság elnöke. 2018-
ban a Jobbik országgyű-
lési képviselő-jelöltjeként 
indultam a választáson.  
Megkétszereztem azt a 
szavazatot, amit az elő-
döm a korábbi választáson 
elért. 

- Mikor döntött úgy, hogy meg-
méretteti magát polgármester-je-
löltként az idei választásokon? 

- A testületben eltöltött 
évek alatt egyre jobban 
megismertem a várost, az 
intézményeket, a hivatalt. 
Szirbik Imre polgármester 
úr is inspirált azzal, hogy 
személy szerint szeretné, 
ha itt maradnék a város-
ban, és a város hasznára 
lennék. Az országgyűlési 
választások után, lezárva 
magamban is a tapaszta-
latokat, másfél éve már 
határozottan a polgármes-
ter-jelöltségre készülök. 
Nagyon sok támogatást 
kapok ehhez mindenkitől, 
és ezt köszönöm. Polgár-
mester úr egyre több fela-
datot szán nekem, pl. kínai 
delegáció fogadása, ame-
lyeket egyedül, önállóan 
viszek végig, oldok meg. 

A választási koalícióról 
azt mondta:

- 8 szervezet fogott ösz-
sze idén tavasszal, és a 
Jövőnk Szentes Egyesü-
let égisze alatt, rengeteg 
lokálpatriotizmussal, na-

gyon kevés pártpolitikával 
vállalkozunk a város irá-
nyítására, a legfontosabb 
döntések meghozatalára. 
Ez a kis csapat már hó-
napok óta képes együtt 
gondolkodni, képessé vált 
arra, hogy egy irányba tol-
ja a „szekeret”.

- Ez örvendetes. Amennyiben 
elnyeri a lakosság bizalmát a pol-
gármesterséghez, azonban ismét 
nem lesz többségben a baloldali 
frakció, vajon meg tudja teremteni 
azt a nyugalmat, felkészültséget, 
stabilitást, amit az előző polgár-
mesternek sikerült? 

- Ha végigmatekoz-
zuk a 2014 évi választást, 
amit ugyan teljes egé-
szében nem lehet átven-
ni erre az őszre, de azok, 
akik most összefogtak, és 
nem egymást „oltják ki” a 
körzetekben, 2014 őszén 
- együttesen - több száz 
szavazattal többet kaptak, 
mint a kormánypárti kép-
viselő-jelöltek. Ez a mate-
matika nem teljesen biz-
tos, de bízom benne, hogy 
minősített többséget szer-
zünk, legalább hat körze-
tet megnyerünk a tízből. 
Plusz egy kompenzációs 
lista és a polgármester-je-
löltség, nyolc fő. Ez az a 
minimum, amivel könnye-
dén lehetne kormányozni 
a következő 5 évben a vá-
rost. Ha másfajta felállás 
lesz, a választást követő 
hetekben lehet megtalálni 
azokat a megoldásokat, 
hogy ki gondolta komo-
lyan a kampányban, és 
tényleg nem a pártjáért, 
hanem a városá-
ért fog dolgozni. A 
higgadtságomnak, 
nyugodtságomnak 
elégnek kell lennie 
ahhoz, hogy sikerül-
jön a többi képvise-
lő-jelöltet is a kar-
doskodások nélküli 
városépítés irányába 
„terelni”. 

- Hogyan látja a for-
rásszerzés lehetőségeit 
ellenzési szerepkörben?

- Bízom abban, 
hogy a 10 ezer főnél 
nagyobb települések 
nemsokára közvet-
lenül pályázhatnak 
az Európai Unió-
hoz, ami nagyon 
nagy szó lesz. A 
2021-2026- os cik-
lus esik bele ebbe 
az időszakba. Én 
vállalom minden-
féle átláthatóságát 
a városnak a beru-
házásokat illetően, 
de megkapnánk azt 
a szabad utat, ame-
lyen közvetlenül 

- nem nemzeti kor-
mányok útvesztőin át 
elbírálódva - lehetne 
az uniós forrásokhoz 
jutni, hiszen ezek a 
források megilletnek 
minket is, mint uniós 
tagország települését, 
a lakosságszám ará-
nyában. Van már ha-
sonló jó példa, ilyen 
pl. a Norvég Alap, 
amelyből Szentes a 
Petőfi homlokzatát 
felújította. Semmi más 
nem kell ebbe a rend-
szerbe, legyenek jó 
ötletek, pályázzunk, s 
ha nyertünk, a megva-

lósítás után tisztességesen 
számoljunk el! Ne legyen 
közben lobbizás, korrup-
ció, furcsa gondolatok… 

- Időközben, az évek során 
adódhatnak válsághelyzetek, nem 
várt események, az ilyenek kivé-
désében hogyan gondolkodik egy 
polgármester-jelölt? 

- Mindig kértem az el-
múlt 9 évben is a város 
vezetését, hogy a költ-
ségvetésben képezzünk 
tartalék keretet előre nem 
látható helyzetekre. A 
város abban a szerencsés 
helyzetben van, hogy né-
hány százmilliós, feladat-
tal nem terhelt tartalékkal 
vehetjük át az irányítását, 
ami nagyon nagy szó. Sok 
település helyzete ma csőd 
közeli. Szentes stabil gaz-
dasági helyzetben van. Az, 
hogy a tartalékkal hogyan 
gazdálkodunk, a mi fela-
datunk lesz. Legutóbb pl. 
az ipari parkban egy 7,5 
hektáros területet vásárol-
tunk meg, ez is a tartalék 
képzés része. Ez a terület 
a vételár 5-6-szorosát éri 
már ma is. Én tehát a tar-
talékolás, abszolút meg-
fontoltság embere vagyok, 
aki nem herdál, de nem is 
hezitál, ha egy jó lehető-
ség adódik a városnak.

- Végezetül értékek: mi az az 
értékrend, ami alapján ténylegesen 
szeretné formálni ezt a közössé-
get? 

- Én úgy szeretem ezt a 
várost, ahogyan van. Sze-
retem a régimódiságát, 

szeretem az állandóságot 
benne, mint a művelő-
dési ház, a Kurca, a Ti-
sza, a strand, a színház, a 
könyvtár… Szeretem az 
épületeket, és a lakosok 
által hozott programokat. 
Szeretem az érzést, hogy 
szentesi az ember. Szere-
tem a humoristáinkat, akik 
innen származnak, és azt 
a sok értékes embert, aki 
itt van, maradt, de azokat 
is, akik épp nincsenek itt-
hon, de szentesinek vall-
ják magukat. Szeretem a 
lokálpatriotizmust, hogy 
a szentesi szeret szentesi 
lenni. Szeretem továbbá 
a város kialakítását, azt, 
hogy rengeteget lehet itt 
kerékpározni, gyalogolni, 
és minden elérhető.  Sze-
retném Szentest megtarta-
ni ilyen könnyednek, lazá-
nak, szabadságszeretőnek. 
A város, amely gondozza 
az időseit, de foglalkozik 
a fiatalokkal is. Szeretem, 
hogy igényesek a szentesi-
ek, kulturáltak és sportsze-
retőek. Jó, hogy együtt tud 
lüktetni a város. Ezt az ér-
zést mindenképpen tovább 
akarom vinni - sorolta, 
majd így folytatta: 

- Sokkal többet kell majd 
a családokkal foglalkozni. 
Szeretnék olyan nagy kö-
zösségi teret létrehozni a 
városban, amit tudnak a 
családok használni, van is 
erre ötletem. A biztonság 
érdekében Közbiztonsági 
Tanácsot szeretnék létre-
hozni, valamint kulturális, 
művelődési kerekasztalt, a 
szakembereket egy asztal-
hoz leültetni. Azt vallom, 
hogy a helyi közösség tud 
tenni azért a legtöbbet, 
hogy a legjobb elképzelé-
sek megvalósulhassanak. 
Jó itt élni, de folyamatosan 
dolgozni kell azért, hogy 
még jobb legyen. Nagyon 
fontos, hogy az egyen-
súly mindig meglegyen 
- válaszolta Szabó Zoltán 
Ferenc, a Jövőnk Szen-
tes Egyesület polgármes-
ter-jelöltje, akinek ezúton 
is sok sikert kívánunk!

- dite - 

Szabó Zoltán Ferenc: „Nem herdálok, de nem is hezitálok…”

SZENTES, AHOL JÓ ÉLNI, DE MÉG JOBB LEHET!

Újabb nemzetközi szemészeti konferenciára készülve

KISÉRIKÉNT, ROMÁNIÁBAN IS
November utolsó hétvégéjén rendezi 

meg a Kiséri Állatorvosi Rendelő, azaz dr. 
Dobos András c. egyetemi docens és csa-
pata a Nemzetközi Állatorvosi Szemészeti 
Konferenciát városunkban. 

- A hagyományos rendezvény 
állandó résztvevői szívesen és 
örömmel jönnek Szentesre, a 
szakmai ismeretek elsajátításán 
túl a város barátságos hangulata, 
a szentesiek vendégszeretete, s 
nem utolsó sorban a finom ételek 
kedvéért is - mondta a főszerve-
ző, akitől azt is megtudtuk, hogy 
ezúttal is várnak németországi, 
amerikai professzorokat is ven-
dégelőadóként a konferenciára. 

A program immár hagyomány-
nyá váló gyakorlati bemutatója 
keretében a glaukóma műtéti 
beavatkozását, valamint a sza-
ruhártya átültetés folyamatát is-
merhetik meg a szerb, román, és 
az Európai Unió más országaiból 
érkező állatorvosok. Ma már a 
szemészeti elváltozások csaknem 
minden formáját lehet lézeres műtéti úton 
operálni. Egyre fontosabb szerepe van 
ezen műtéti eljárásnak a szem megtartá-
sában, olyan szembetegségek esetében, 

amikor az állat szemét egyébként nem le-
hetne megmenteni - hallhattuk. 

(Folytatás a 7. oldalon.)
Fotó: Dió kutya nagyon szereti a gazdit!
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Bizonyára az Ön számára is fontos a saját és 
családja egészsége. Most kiváló lehetőséget kíná-
lunk arra, hogy tájékozódjon a vitaminok jelentő-
ségéről, új információkhoz jusson a valódi egész-
ség megőrzésének lehetőségeiről, a már fennálló 
egészségügyi problémáiból való gyógyuláshoz. 

Jöjjön el dr. Lenkei Gábor előadására október 12-én, az 
életre szóló élményen túl az Ön számára hasznos 
információkkal lesz gazdagabb. A belépőjegyek 
elővételben 1000 Ft/db áron megvásárolhatók 
Szentesen a Rákóczi Ferenc utca 12. szám alatti Bolt az 
Egészséghez Üzletben. A belépővel meg is aján-
dékozhatja bármilyen alkalomra szeretteit, baráta-
it, hogy ők is részesei lehessenek a teljes egészség-
hez vezető út megismerésének. Íme, a részletek: 

Út a teljes egészséghez

KEDVES OLVASÓ!

Szentes Város Gondozási Köz-
pontja 14. alkalommal rendezte 
meg a „Szeretet mindent elfogad” 
c. rendezvényét a fogyatékkal 
élők számára szeptember 12-én. 
A kulturális eseményre ezúttal 
13 csapat érkezett pl. Szegedről, 
Hódmezővásárhelyről, Ópuszta-
szerről, és a környező települések-
ről. A szervezésről és a programról 
Puskásné Halál Ágnes igazgatónőt 
kérdeztük: 

- Miért döntöttek az idén a ren-
dezvény szerkezetének változtatása 
mellett?

- Megpróbáltuk elérni, 
hogy a sport és a kultú-
ra között egyenlőségjel 
legyen, de nem sikerült. 
Amikor csak sportrendez-
vényt szerveztünk, kb. 60 
ember számára tudtunk 
programokat biztosítani.  
Az idősebbeknek, mozgá-
sukban akadályozottaknak 
nagyon nehéz volt ezeken 
részt venni. Nekik egyéb 
más alternatív lehetősé-
gekkel szolgáltunk. Úgy 
döntöttünk inkább, hogy 
egyik évben a sport, a 
másik évben a kulturális 
programokat hangsúlyoz-
zuk. Most is vannak azon-
ban sporteszközök, Kádár 
Viktória tornáztatja a je-
lentkezőket. Ő rendkívül 
kreatív, a régi tornák szig-
nálját ötletesen behozta 
ebbe a kezdeményezésbe. 
Itt van továbbá a rendez-
vényünkön a fogyatékos 
ügyi tanácsadás és kitele-
pült a Boldogság klub is. 
Máté Mihály klubtagunk 
önkéntesként segíti a mun-
kánkat. 

- Hogyan foglalhatjuk össze 
azt a munkát, ami egy-egy műsor-
számban megjelenik? 

- A kulturális produk-
ciókban fellépők számá-
ra óriási lehetőség, hogy 
ilyen széles körben és 
média jelenlét mellett mu-

tathatják meg magukat. 
Hosszú hónapokig készül-
nek, évente általában 1-2 
produkciót választanak és 
tanulnak meg a fogyaték-
kal élők kis közösségei. 
Ősszel van a debütálás, 
amikor ezeket előadhatják 
a különböző rendezvénye-
ken. A közös felkészülés 
egyrészt a csapatokat ösz-
szetartó tevékenység, a 
felkészítőknek pedig egy-
fajta monitoring, hogy 
milyen minőségű tartal-
mat tudnak megvalósítani 
közösen. Ilyenkor, és a 
próbák alatt is az abszolút 
jókedvvé, a kreativitásé, 
mozgásé, játéké, ritmusé a 
főszerep, ami a közönség-
re is átragad. 

- A rendezvénynek segítői is 
vannak…

- Igen. A rendezvényt 
évek óta segítik a Boros 
Sámuel szakközépiskola 
diákjai. Fontos kihang-
súlyozni, hogy az ő hu-
mán területen végzendő 
munkájuk szempontjából 
milyen fontos kompeten-
ciákat jelent ez a fajta köz-
reműködés. Idén 26-an 
érkeztek és 8-10 feladat-
ban nagyon aktív szerepet 
vállalnak. Pl. ők gyűjtik 
össze, hogy a Mosoly 
Kupára kik milyen szem-
pontok szerint lehetnek 
érdemesek. A későbbi 
munkavállalásuk szem-
pontjából ez a rendezvény 
nagyszerű tanulási terepet 
jelent a sokféle emberi tu-
lajdonság megismerése, az 
alkalmazkodási képesség 
elsajátítása szempontjából. 

Boros Éva a Szellemi fo-
gyatékosok nappali klub-
jának a szakmai vezetője, 
ezúttal is besegített a prog-
ramkészítésbe. 

- Közösen megnéztünk 
több videót. A kiválasz-
tott produkció váltotta ki 

a legnagyobb tetszést. Az 
eredetit lerövidítettük és 
olyan elemeket tettünk 
bele, amelyek az ellátot-
taink képességeinek meg-
felelnek. Örömmel vettek 
részt már a próbákon is. 
Ahhoz képest, amennyi 
időnk volt gyakorolni, na-
gyon ügyesek voltak. Na-
gyon büszke vagyok rájuk!  

A rendezvény végén a 
következők részesültek 
díjazásban: A Mosoly Kupát a 
Csongrád Megyei Geszte-
nyeliget Otthon Derekegy-
házi Ápoló Otthona kapta 
az idén. 

Év arca díjban részesült 
Farkas Csaba és Farkasné Pász-
ti-Tóth Marianna Csongrád, 
Esély Szociális Központ 
Fogyatékkal élők Nappali 
Intézménye. Ők ellátott-
ként ismerték meg egy-
mást, és a nyár folyamán 
házasságot kötöttek, hogy 
közösen folytathassák az 
életüket. 

A Legjobb kulturális 
produkció Közönség díját 
a Csongrád Megyei Gesz-
tenyeliget Otthon Dere-
kegyházi Ápoló Otthona 
kapta. 

A Rotary Szen-
tes-Csongrád ajándéka a 
Gondozási Központ IV 
klubjának egy társasjáték.

A 2011-ben alapított 
Antistigma díjat azok a 
személyek kaphatják, akik 
sokat tesznek a fogyaték-
kal élők, speciális helyzet-
ben élők megbélyegzése 
elleni küzdelemben, és a 
lakosság tájékoztatásában 
törekednek az előítélet 
mentességre. Idén váro-
sunkban ezt a díjat Kárpáti 
Lajos újságírónak ítélték 
oda.

Kép és szöveg: 
Dömsödi Teréz

„A szeretet mindent elfogad” 

RITMUS… JÁTÉK… JÓKEDV!

Született a 36. héten: Mészáros Ferenc és Erdélyszky 
Szilviának (Szentes) Lionel. Lőrincz Sámuel és Pörneki 
Anettnek (Szentes) Zoé Adél. Podhoretz Renátó és Bo-
zóki Anettnek (Szentes) Elena Alexandra. Vass József 
és Gál Gabriellának (Szentes) Botond Marcell. Bátori 
Gábor és Szabó Kittinek (Szentes) Zsófia Sára. Sze-
leczkei Sándor György és Dandé Delorisz Nikolette-nek 
(Szentes) Zsombor. Polyák Csaba és Fazekas Anettnek 
(Szentes) Áron. Kakasi Péter és Pap Éva Gabriellának 
(Csongrád) Vendel nevű gyermeke. 

Házasságot kötött: Balla Zoltán és Bélteki Blanka (Szen-
tes). Tószegi Róbert és Rideg Andrea (Szentes). Abaházi 
Dávid és Székely Szilvia (Szentes). Kiss Krisztián és La-
katos Zsuzsanna (Szentes). Szénási Ferenc és Tóth Vi-
vien (Szentes). Répa Ferenc Róbert és Pusztai Boglárka 
(Szentes). 

Elhunyt: Berezvai Lászlóné, Müller Viktor szentesi, 
Zsobrák Lajosné, Barna János csongrádi lakosok. 

Született a 37. héten: Varga Balázs és Pusztai Editnek 
(Szentes) Balázs. Orosz Martin és Szabó Krisztiná-
nak (Szentes) Péter Pál. Fodor Imre és Hercz Anitának 
(Szentes) Bori. Surányi Csaba és Bihari Zsanettnek 
(Eperjes - Szentes) Vica Zsófi. Pap Róbert és Judik 
Erikának (Csongrád) Petra. Kanalas László és Horváth 
Alexandrának (Csongrád) László Raul. Pozsár Csaba és 
Deák Emesének (Csongrád) Dorka nevű gyermeke. 

Házasságot kötött: Rajtó Zoltán és Gólya Erzsébet (Gádo-
ros). Rőfös-Horváth Dániel István (Kecskemét) és Szabó 
Alexandra (Hódmezővásárhely). Fábján Ádám és Pető 
Dóra Szentes. 

Elhunyt: Szűcs Lászlóné, Urik Vilmosné (Szentes). Per-
jési Tibor Géza (Nagytőke). Szűts Tibor Márk, Szántai 
Dezső, Makó Imréné, Szögi László József (Csongrád). 

CSALÁDI ESEMÉNYEK 
36-37. HÉT

Fényképeket is tartalmazó olvasói levél érkezett szerkesztőségünkbe 
a hónap elején, miszerint a Kossuth tér padjai mobilak, és a szórako-
zó fiatalok azokat a tér különböző pontjaira vándoroltatják. Éppen annak 
megfelelően pakolják a padokat, ahol kedvük van beszélgetni, időt tölteni.

 
Ez még nem is volna akkora baj, a nagyobb problémát 

az jelenti, hogy a padok környezetét szemetesen hagyják. 
Adott esetben a padot meg is rongálják. 

A panasszal megkerestük a Városellátó NKft. műszaki 
vezetőjét, Kiss Ferencet azzal, hogy javasolnánk a közte-
rület-felügyelői jelenlét fokozását a téren. A következő 
tájékoztatást kaptuk:  

A Kossuth téri padok egy része valóban nincs rögzítve 
a térkő burkolathoz. Részben azért, mert a térkőbe fúrt 
dübel csavar a térkőben nem tud akkora tartást adni, ami 
a múltban megakadályozta volna a padok kitépését. Eze-
ket a padokat jellemzően évi 3-4 alkalommal a Kossuth 
téri rendezvények miatt fel kell szedni, a rendszeres fel-
szedést, visszarögzítést szintén nem tolerálja a szóban 
forgó csavarozás.

A padok állapotának rendezése megkezdődött a pad-
lécek cseréjével, festésével. A padokat munkatársaink 
visszaviszik a helyére, amikor tudomásunkra jut az át-
helyezés. A Kossuth téren folyamatosan takarítunk, 
szemetet szedünk (csökkentett időtartamban szombat és 
vasárnap reggel is). A Közterület-felügyeleti jelenlétet 
támogatnánk - kaptuk a választ.                                      te.

Olvasói porta

MIÉRT NEM RÖGZÍTHETŐK 
A TÉR PADJAI?

Útjára indul az Országos Vállalkozói Mentorprogram (GINOP-1.1.2-VE-
KOP-17-2018-00001) gyakorlati megvalósítása a Csongrád Megyei Ke-
reskedelmi és Iparkamarában is.

A projekt célja a kkv-k versenyképességének, haté-
konyságának növelését szolgáló közvetett támogató 
eszközök, mint például személyes mentorálás, szakmai 
mentorálás, pénzügyi és vállalkozói szemléletformálás 
országos bevezetése. A Széchenyi 2020 program kere-
tében 3,3 milliárd forint európai uniós támogatás segít-
ségével 2020 végéig megvalósuló projektet a Magyar 
Kereskedelmi és Iparkamara, az Innovációs és Techno-
lógiai Minisztériummal, illetve a SEED Kisvállalkozás-
fejlesztési Alapítvánnyal konzorciumi együttműködés-
ben valósítja meg.

Célunk, hogy a mentorálás hazánkban is országosan 
elterjedjen, erősödjön a vállalkozói tudatosság és együtt-
működés, ezáltal csökkentve a vállalkozók tudásában, 
tapasztalataiban és kompetenciáiban meglévő hiányos-
ságokból fakadó versenyhátrányokat. Az Országos Vál-
lalkozói Mentorprogram elkötelezett abban, hogy növel-
je a vállalkozói aktivitást, a túlélési esélyeket, valamint 
hozzájáruljon a vállalkozói kultúra és imázs javításához.

(Folytatás a 7. oldalon.) 

VÁLLALKOZÓI 
MENTORPROGRAM
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Kocsis Máté, a Fidesz frakcióvezetője Szentesre látogatott, ahol egy fórum 
keretein belül beszélt a város előtt álló lehetőségekről, feladatokról, de reagált 
a kormányt kritizáló ellenzéki hangokra is.

„Történelmi lehetőség előtt áll Szentes, hiszen egy biva-
lyerős parlamenti államtitkár mellé végre egy tapasztalt pol-
gármestert kaphat, aki élvezi a pártcsalád támogatását” - fo-
galmazott határozottan Kocsis Máté Szentesen szeptember 

12-én, csütörtökön. A Fidesz frakcióvezetője nem véletlenül 
látogatott el városunkba, hiszen különösen szoros verseny 
várható az október 13-i önkormánytati választásokon, mind 
a polgármesteri címet, mind az egyéni körzeteket illetően.

A szentesieknek aligha kell bemutatni a helyi közéletet, 
Szirbik Imre polgármester hosszú idő után döntött úgy, hogy 

újabb ciklust már nem vállal városvezetőként, 
ez pedig alaposan felkavarta a közéleti állóvi-
zet. A polgármesterségre hárman, a Fideszes 
Gémes László, a Jövőnk Szentes Egyesület 
színeiben induló Szabó Zoltán Ferenc, és a 

függetlenként induló, ex-Fideszes Antal Balázs Ti-
bor pályáznak. Utóbbi éppen pártcsaládjával szembe 
menve próbálja kikaparni magának a gesztenyét…

„A sors furcsa fintora, hogy az Önök településén 
tulajdonképpen három Fideszes polgármester-jelölt 
indul, de a párt csak és kizárólag egyet, Gémes Lászlót 
ismer el sajátjának” - szögezte le Kocsis Máté, utal-

va arra, hogy egykor Szabó is „náluk” 
kezdte politikai pályafutását.

„A kormánypártok egyetlen polgár-
mester-jelöltje Gémes László, hiába 
gondolja ezt másként Antal Balázs 
Tibor, akit csak árulóként tartunk szá-
mon” - fogalmazott élesen a frakcióve-
zető a függetlenként induló polgármesterrel 
szemben.

Kocsis Máté arról is beszélt, teljesen mind-
egy, hogy a szentesi emberek mit gondolnak 
az aktuális kormánypártról, október 13-án a 
város jövője lesz a tét.

„Ha egy polgármester nincs jóban a veze-
tő politikai közösséggel, egészen egyszerűen 
nem tudja hatékonyan érvényesíteni a tele-
pülés jogait. Talán ebben a kampányzajban 
ritkán hallani arról a teljesítményről, amit a 
magyar emberek az elmúlt években letettek 
az asztalra. Tudjuk, rengeteg gond és problé-

ma van még az országban, de azt egy pillanatra se felejtsük 
el, hogy egyáltalán nem természetes dolog Közép-Kelet-Eu-
rópában minden évben 4-5 százalékos gazdasági növekedést 
produkálni. Ehhez nagy akaraterő kellett 2010-ben a magyar 
emberek részéről, akik egyértelművé tették, nem akarnak ott 
maradni, ahová küldik őket. Nem kérdés, jó irányba tart az 

ország gazdasága, a kormány 1300 milliárd forintos adósság-
állományt vállalt át a településektől, megnőtt a befektetési 
hajlandóság, sok cég érkezik hozzánk, sokan vállalkoznak 
és egyre többen dolgoznak” - tette hozzá a Fidesz frakció-
vezetője. A kormány családtámogatási politikáját kritizáló 
ellenzéki hangokra reagálva kijelentette: Orbán Viktor és 
a magyar kormány soha nem mondta meg senkinek, hogy 
hány gyermeket szüljön, a kormányzat csupán azt a döntést 
hozta meg, hogy akik szeretnének gyermeket vállalni, azok-
nak minden segítség adva legyen.

A fórumon részt vett Farkas Sándor államtitkár is, aki úgy fogal-
mazott, az önkormányzati választás tétje Szentesen az, hogy ezt 
a gazdasági és politikai támogatást megkapja-e a város, vagy 
sem.

„Az ország élmezőnyébe szeretnénk juttatni Szentest a kö-
zépvárosok kategóriájában. Azok a fejlesztések, amelyek a 
városban bekövetkeztek az elmúlt években, egyáltalán nem a 
gazdaságfejlesztésről szóltak. Igazán kanyargós úton jártunk a 
városban az elmúlt harminc évben, de most már igazán szeret-
nénk kiegyenesíteni ezt az utat.” - szögezte le Farkas Sándor.

TÖRTÉNELMI LEHETŐSÉG

„A Demokratikus Koalíció felszó-
lítja Szabó Zoltánt, a Jobbik helyi 
elnökét, hogy a jövőben tartsa féken 
csahosait, tartózkodjanak a rasszista 
megnyilvánulásoktól, ne próbálják 
befeketíteni egy köztiszteletben álló 
ügyvéd nevét. A DK vizsgálja annak 
lehetőségét, hogy milyen jogi lépése-
ket tehet az ügyben" - írja közlemé-
nyében a DK politikusa.”

Aki pedig Kiss Csaba, 
aki 2014-ben írta ezeket 
a sorokat egy olyan ügy 
miatt, melynek kapcsán 
Szabó Zoltán Ferenc 
azon morfondírozott, 
hogy a szentesi önkor-
mányzatot egy fideszes 
városatya képviseli egy 
peres eljárásban. Majd 
jött egy kommentelő, 
aki a Stern Sándor nevű 
jogászt „kampós ster-
nként” emlegette, sőt 
akadt egy csomó másik, 
aki Szirbik Imrét gyaláz-
ta.

Kíváncsi vagyok, hogy 
a DK végül tett-e felje-
lentést és megvédett-e 
egy köztiszteletben álló ügyvédet? Ha 
nem, akkor most már nem is fog.

Az akkor történt botrány mai látvá-
nyos, de gyomorforgató összeboru-
lásuk fényében a köpönyegforgatás 
legékesebb példája. Kiss Csaba most 
már nem akarja „féken tartani” Sza-
bó Zoltán Ferenc „csahosait” - hanem 
használja őket. A Jobbik helyi elnöké-
vel kopogtat náluk és aláírásokat gyűjt 
annak a Szabónak, akit rasszistának 
tartott. Támogat polgármesterjelölt-
ként olyan embert, akinek az oldalán 
gyalázták Szirbik Imrét. Szabó pedig 
lelkesen ajánlja a választók figyelmé-
be azt a Kiss Csabát, aki feljelentést 

akart tenni korábbi „csahosai” ellen.
A szentesi politikai élet oda jutott, 

hogy az elvek semmit sem érnek. Sza-
bó Zoltán Ferenc és Kiss Csaba azt 
hiszik, hogy most is valamiféle in-
ternacionálé működik, ahol „a múltat 
végképp eltörölni” eredményre vezet. 
Nem fog menni. Kiss Csaba és Szabó 
Zoltán Ferenc azt hiszi, hogy Szen-

tesen elfelejtették a korábbi durva és 
rasszista kiszólásokat.

Tévednek. Ugyanis nem mindenki 
gátlástalan, a hitét és az elveit a hata-
lomért sutba vágó percember, aki saját 
valamikor nézetei, sőt támogatói ellen 
fordul, ha abban pénzt lát. Bármilyen 
hihetetlen is Szabó Zoltán Ferenc szá-
mára: Szentesen döntő többségben 
vannak azok, akik nap, mint nap sokat 
dolgoznak a megélhetésükért, mivel 
bejelentett munkahelyük van.

Nem amnéziások, pláne nem meg-
élhetési politikusok, akiknek csak va-
lamilyen képviselői fizetésük van.

Fotó: Forrás - Alfahír.

A MÚLTAT 
VÉGKÉPP ELTÖRÖLNI
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Mi folyik itt Szentesen? - tehetnénk föl az egyszerű kérdést. Nos, 
a Kurca, mégpedig olyan sebesen, hogy Szabó Zoltán Ferenc pol-
gármesterjelölt által belehajított Jobbik-logót gyorsan el is vitte a 
víz. A feje felett már akkor is a Jövőnk Szentes Egyesület emblé-
mája virított, amikor bemutatta 10 egyéni választókerületi aspirán-
sát, akik összefogva még több pártnevet dobtak a folyóba. Miután a 
Jobbik mellett az MSZP és a DK is elsüllyedt, leöntötték az egészet 
cukormázzal, melyben nyilván nagy segítségükre volt az 1. körzet-
ben indított cukrászmester, Füsti-Molnár István, akiről a megyei 
napilap 2015-ben még nem kifejezetten függetlenként írt.

„A Jobbik Magyarországért Mozgalom megyei választmánya 
március 1-jén választotta meg az új megyei elnökséget, mandá-
tuma 2 évre szól. Vásárhelyen mutatták be az új vezetőséget. Az 
elnök szegedi Tóth Péter helyi önkormányzati képviselő maradt, 
és megőrizte alelnöki pozícióját Dombi-Kiss László, a vásárhe-
lyi szervezet első embere is. Az öttagú vezetőség három új taggal 
bővült. A 41 éves Dobi Zsolt az üllési alapszervezet vezetője, jó 
kapcsolatokat ápol a független polgármesterrel és igyekszik minél 
többet tenni településéért. Rácz Tibor az 1-es számú választóke-
rület elnöke, pártja színeiben indult a tavaly tavaszi országgyűlési 
választáson, a vezetőségben a fiatalok problémáit szeretné képvi-
selni. A szentesi Füsti-Molnár István cukrászcsaládból származik, 
maga is ezt a mesterséget űzi, a Jobbikkal tavaly került kapcso-
latba, azóta aktív tag, a szentesi szervezet alelnöke. Tóth Péter és 

Dombi-Kiss László elmondta, 
céljuk, hogy a következő, a 
2019-es önkormányzati válasz-
tást Vásárhelyen, illetve a me-

gyében minél több településen megnyerjék.”
Érdekes, hogy a 2. körzetben harcba szálló Hornyik 

László bő lére eresztett méltatásából is kimaradt: hosszú 
ideig az MSZP-DK-Együtt-PM együttes érdekeit képvisel-
te, igaz, 2007-ben ezt sutba vágta és függetlenként tolta a 
testületben. S miért? Sokak szerint azért, mert a feleségét 
nem választották meg egy óvodai körzet vezetőjévé. De ne 
felejtsük el, hogy kampánynőnapi virágot az MSZP nevé-
ben osztogatta még idén márciusban is a jelenleg szintén 
álcivil Móra Józseffel együtt. Hornyik 2007-ben még így 
látta:

„Szerinte az volt a baj, hogy nem egyeztettek a pályáza-
tok elbírálásakor, így nemcsak a feleségét bántották meg, 
hanem az MSZP-s képviselőként szintén pályázó Geréné 
Dunaháti-Vas Mártát is. Mint beszámoltunk róla: egyik 
jelöltet sem bízták meg, végül Szirbik Imre polgármester 
egy harmadik személyt kért fel a vezetői teendők ellátásá-
ra. Hornyik László érdeklődésünkre úgy nyilatkozott, hogy 
számára a család fontosabb, mint a politika. Ezzel együtt 
sem lépett ki a szocialista pártból, csak szünetelteti a tag-
ságát egy évig.”

Szabó Zoltán Ferencnek a 3. körzetben induló Kiss Csaba ese-
tében is csak az volt a fontos, hogy horgászegyesületi alelnök. A 
feledés jótékony homályába azonban mégsem kellene eltűnnie 
annak a ténynek, hogy Kiss az MSZP-DK-Együtt-PM színeiben 

városatya jelenleg is. Nem mellesleg olyannyira egyesületi 
civil, hogy ő a DK szentesi elnöke.

Pásztor Antal 30 éve vesz részt a politikában - mondta 
Szabó, hozzátéve: ő már többször is volt jelölt. Az nem de-
rült ki, hogy Pásztor korábban az SZDSZ-t favorizálta és 
listás képviselő volt, 2014-ben pedig az MSZP-DK-Együtt-
PM jelöltje, csakhogy vereséget szenvedett.

Szabó az egyik legparádésabb vakítást Móra József eseté-
ben végezte, hiszen megemlítésre került, hogy „megszám-
lálhatatlan civil szerepvállalása van”, „mérhetetlenül lo-
kálpatrióta”, sőt „kitűnő képviselőjelölt”. Ugyanakkor egy 
aktív Jobbikostól kissé meglepő, hogy ha Móra ilyen példás 
férfiú, akkor Szabó Zoltán Ferenc miért nem csábította át 
saját pártjába az egyébként 25 éve szocialista képviselőt.

Krausz Jánosné az elmúlt két ciklusban volt testületi tag 
és Szabó Zoltán Ferenc szerint „végtelen szociális érzé-
kenységű”. Ezt nem vitatva, de mégsem kellene elhanya-
golni a tényt: a hölgy szintén a 2014-es baloldali összeboru-
lás elkötelezettjeként, az MSZP-DK-Együtt-PM színeiben 
ült be a városanyai székbe.

Az eseményen nem volt ott Szűcs Ildikó, aki a 8-as kör-
zetben csatázik majd, őt hosszasan kellett győzködni Szabó 
szerint. A vállalkozó Szűcs György a 9. körzet meghódí-
tására indul, ráadásul politológus, tehát nyilván ő alapoz-
za majd meg az ideológianélküliség ideológiáját, patentül 
megmagyarázva, miért kellett csúfosan a Kurcába dobni az 
összes pártlogót. Végül, de nem utolsósorban Agócs Lász-

lóné is ringbe ugrik, - őt is nagyon régen ismeri Szabó 
Zoltán Ferenc, mint mindenki mást - vele tuti a nyerés a 
Jobbik helyi elnöke szerint, ahogyan természetesen Vido-
vics Zoltán esetében is biztosra mennek.

A csattanót Szabó Zoltán Ferenc a végére hagyta: a teljes 
ellenzéki paletta ott sorakozik tömött sorokban, magyarul 
az MSZP, a DK, a Jobbik, a Momentum és a Pálmások 
Szövetsége. Érdekes, hogy 2014-ben még bőven egymással 
harcoltak: Szabó Zoltán Ferenc Hornyik László ellen, míg 
Pásztor Antal Szűcs Györggyel szemben igyekezett elnyer-
ni a választók kegyeit. Akkoriban még bizonyára nem ren-
delkeztek a másik számára a most bemutatott fantasztikus 
városépítő tulajdonságokkal.

Ezen kívül is több kérdés maradt. Vajon miért kellett ele-
gánsan elhallgatni az indulók döntő többségének teljesen 
nyilvánvaló pártkötődését? Miért szégyellik a jelöltek azt, 
hogy hosszú éveken keresztül melyik pártot képviselték és 
kampányoltak az érdekében? Tényleg azt gondolják, hogy 
a szentesiek csukott szemmel és füllel éltek? Nem jönnek 
rá azonnal arra a tényre, hogy ezek az emberek nem bíznak 
a saját pártjukban és megpróbálják elhitetni velük: ők most 
függetlenek, sőt, civilek? Nem mellesleg, a Jobbik helyi 
pártoldalának üzenete a következő (rákeresve Szabó Zoltán 
Ferenc nevére):

„Alapszervezetek - A webhely jelenleg karbantartás alatt 
áll.”

Egyébként a Figyelő 2018 márciusában már összehozta 
a Jobbikot és a DK-t Szentesen, melyre az előbbi párt elég 
érdes hangon reagált:

„Vona csak megéhezett a Jobbik szerint - a Jobbik Ma-
gyarországért Mozgalom közleménye
    A Figyelő értesüléseivel ellentétben a Jobbik sem Szen-
tesen, sem más választókerületben nem tárgyalt és nem is 
tárgyal a Demokratikus Koalícióval. Aznap, amikor a „le-
leplező” fotók készültek, Vona Gábor hat helyszínen tartott 
fórumot Bács-Kiskun, valamint Csongrád megyében. Kam-
pánycsapatával megálltak Szentesen ebédelni a Páterház 
étteremben, asztaltársaságában csak munkatársai és helyi 
jobbikos vezetők foglaltak helyet. Vona Gábor nem tárgyalt 
egyetlen egy DK-s politikussal sem, a helyi jobbikos veze-
tők állítása szerint a Figyelő cikkében említett Kiss Csaba 
ott sem volt az étteremben.

A figyelo.hu-n megjelent fotón pedig nem a DK-s Kiss 
Csaba, hanem a Vona Gábort és munkatársait szállító mik-
robusz sofőrje látható, aki nemhogy DK-s politikus, de még 

DK-s szavazó sem volt soha életében. Így ez megint nem más, mint 
a kormánypropagandát kiszolgáló személyek lyukra futása, szín-
vonaltalan munkájuknak megérdemelt kudarca.

A Jobbik, mint minden ilyen eset-
ben jogi útra tereli az ügyet és várja 
a Figyelő bocsánatkérését mind a 
Jobbiktól, mind szegény gépjármű-
vezetőtől.”

Elképzelhető, hogy a Jobbik 
2018-ban még nem tárgyalt a helyi 
DK-val, mi több, még a sofőrjük se 
volt soha DK-szavazó. Az viszont 
2019-es tény, hogy a jobbikos Sza-
bó a DK szentesi elnökével indul 
együtt. Bár lehet, a Jövőnk Szente-
sért Egyesület gondolkodása amo-
lyan kétpólusú, mint amilyen Szabó 
Zoltán Ferencé. 2014-es, a Délma-
gyarországban megjelent vagyonbe-
vallási magyarázatában ugyanis azt 
mondta, hogy két telefont használ: 
egyet magán, egyet 

pedig pártcélokra. Az utóbbit ezek szerint kihají-
totta, azokkal a választókkal együtt, akik még bíz-
tak abban, hogy vannak emberek, akik, ha egyszer 
hitet tettek valami mellett, ott is maradnak.

Szép növény a napraforgó.

SZÉP NÖVÉNY A NAPRAFORGÓ
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Nagykorúvá érett Szentes egyik büszkesé-
ge, a várost és a környéket is évről-évre meg-
mozgató Lecsófesztivál. Szeptember 6-án és 
7-én már tizennyolcadik alkalommal rendez-
ték meg a hagyma, a paprika és a paradicsom 
hármasának ünnepét, a résztvevők pedig ezút-
tal is méltó módon állítottak szobrot az egy-
szerű, ám annál nagyszerűbb magyaros étel-
nek. Bár az időjárás a megszokotthoz képest 
valamelyest borongósabb hangulatban várta 
a bográcsozás szerelmeseit, ez szerencsére 
nem nyomta rá a bélyegét sem a hangulatra, 
sem a nagyszerű ízekre, a lecsó illata Szentes 
minden zegét-zugát bejárta. A fesztiválon ter-
mészetesen ezúttal is a közös főzés kapta meg 
a főszerepet, de nem maradhattak el a kitűnő 
hangulatú koncertek, a kedélyes baráti beszél-
getések és a hasznos szakmai eszmecserék 
sem.
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„Tisztelettel köszöntöm a mé-
dia munkatársait, köszönjük, 
hogy megtisztelték részvétükkel 
a mai bejelentésünket.”

Szabó Zoltán Ferenc jobbikos 
önkormányzati képviselő így ve-
zette fel július 10-i jelöltbemutató 
sajtótájékoztatóját. Bohózatnak 
tűnhet, de távolról sem az. Telje-
sen komoly volt, nem szótévesz-
tés. A Jövőnk Szentes Egyesület 
vezetőjeként nyilván arra célzott, 
hogy olyan mértékű pártteme-
tést rendezett, amire a részvét 
valóban találóbb kifejezés, mint 
a részvétel. A tíz jelöltből hét 
ugyanis korábban – sőt, még 
jelenleg is – messze nem olyan 
mértékben civil, mintsem azt az 
ártatlan külső szemlélő gondolná. 
Sőt, nem is most csöppentek bele 
a politikai életbe.

1994-ben például a most a 
JÖSZ-t favorizáló Móra József 
Antal még MSZP-s színekben in-
dult az akkor Fidesz-jelölt Pásztor 
Antallal szemben. Móra nem cse-
rélte le a pártlogót, csupán időn-
ként az SZDSZ-t, vagy az Együtt-
PM-et, a DK-t, sőt egyszer még 
a Munkáspártot is hozzácsapta. 
Mondjuk, ez bejött neki, 25 éve ül 
a testületben, Szentes megújulása 
jegyében meg is találta a JÖSZ. 
Pásztor kissé kacskaringósabbra 
vette a figurát, hiszen 1998-ban 
már az SZDSZ színeiben buktá-
zott, ugyanakkor 2006-ban már 
hozzátoldotta a szocikat, így be 

is került listán. Szabó Zoltán Fe-
renccel nyilván akkor barátkozott 
össze igazán, amikor 2010-ben 
egymás ellen indultak el az egyik 
szentesi választókerületben. Nem 
jött be egyiküknek sem.

Hornyik László 1998-ban 
kezdte meg MSZP-s karrierjét, 
melyet rövid időre felfüggesztett 
egy szerinte méltánytalan óvo-
dai kinevezés kapcsán. Ezt azért 
kissé árnyalta, hogy a felesége 
is érintett volt, ugyanakkor csak 
a frakcióból lépett ki, a pártból 
nem. 2002-ben ő is bevállalta 
a Munkáspártot, 2006-ban az 
SZDSZ-t, de csodák csodájára 
2010-ben függetlenként indult 
csatába. Mivel ez nem hozott 
sikert, 2014-ben fejest ugrott a 
baloldali összefogásba, azaz az 
MSZP-DK-Együtt-PM kvartett-
be. Ez se jött be. A legutóbbi 
választáson éppen mostani men-
tora, Szabó Zoltán Ferenc ellen 
küzdött. 

A 2006-os esztendő hozta a 
sokak által már valószínűleg el-
felejtett pillanatot, amikor Sza-
bó a Fidesz színeiben igyekezett 
bejutni a szentesi döntéshozók 
közé. Eme törekvését nem koro-
názta siker, de mostani cimborái 
közül MSZP-SZDSZ favorizált-
ként Móra József Antal, Hornyik 
László és Pásztor Antal mandátu-
mot nyert.

2010-re Szabó Zoltán Ferenc 
már pártot váltott, ezúttal a Job-

bik jelöltjeként maradt alul, de 
az ellene MSZP-sként induló 
Pásztor Antal is vereséget szen-
vedett. Új szereplő lett viszont 
az a Krausz Jánosné, aki szintén 
JÖSZ-ös jelenleg, de akkoriban 
még bőven MSZP-s volt, mint 
ahogyan most is, hiszen testületi 
tag a fentebb már idézett ballibe-
rális kvartettben. 

Négy friss JÖSZ-ös tűnt fel 
2014-ben. Az egyik a Pálmások 
Szövetsége aspiránsaként bukó 
Szűcs György, a másik pedig a 
Jobbik jelöltjeként csatát vesz-
tett Füsti-Molnár István. A másik 
kettő viszont bekerült a szentesi 
grémiumba, csakhogy akkor még 
az egyesület sehol sem volt, mint 
ahogyan a nagy egyetértés és 
barátkozás sem. Hornyik László 
például éppen Szabó ellen indult, 
s igaz, hogy a mandátumot egyi-
kük sem érte el, de a Jobbik-lis-
tán Szabónak sikerült megcsípnie 
egy helyet. A JÖSZ DK-s ága, 
Kiss Csaba személyében szintén 
ekkor került a képbe, Móra Jó-
zsef Antal és Krausz Jánosné pe-
dig MSZP-DK-Együtt-PM támo-
gatással foglalhatta el a helyét.

Összefoglalva marad a nagy 
kérdés: ha ennyi párt elfér ilyen 
kis helyen és ők jelentik Szentes 
megújulását, akkor a JÖSZ nevű 
Hazafias Népfrontból hogy a fe-
nében hiányzik Thürmer Gyula 
és a Magyar Kommunista Mun-
káspárt?

VALAMIT HIÁNYOLOK

Építsd újra önmagad - ezt jelenti a Nippon Zengo 
japán eredetű kifejezés, ami talán keveseknek jut-
na eszébe, de szentesi fejből pattant ki. Szeptem-
ber 28-án a Szivárvány Aqua és a Mozdulj Velünk 
Szentesért Egyesület közös szervezésében rendezik 
meg Szentesen a Welness Colosseum támogatá-
sával az Ifjúsági Háznál a XIII. Országos Nippon 
Zengo Családi- és Sportnapot, ahol azok is megis-
merkedhetnek a sporttal, akik eddig még nem hal-
lottak róla. 

A program a legkisebbeknek kedvezve egy Ovi 
Olimpiával kezdődik, majd az ünnepélyes megnyi-
tót követően a Nippon Zengo alapjait sajátíthatják 
el az érdeklődők. A szervezők minden korosztályra 
gondoltak, ezért az idősebbek szenior tornán, a fi-

atalabbak - persze a kor relatív, tudjuk jól - alak-
formáló tornán vehetnek részt. A délutáni prog-
ram részeként először versenyez Szentesen Sztanó 
György paralimpikon, de Hrisefis Gábor jóvoltából 
egy artista bemutatót is megtekinthet a nagyérde-
mű. Mindezek mellett természetesen nem maradhat 
el a kicsik kedvence, az ugrálóvár, de kóstolhatunk 
majd vegán ételeket, zöldségeket, gyümölcsöket, 
sőt, még lugos vizet is. 

A rendezvényen ingyenes szűréseken, egészségi 
állapotfelmérésen vehetnek részt az érdeklődők, 
a napot pedig zenei program zárja: fél hattól az 
X-faktor korábbi győztese, Optiz Barbi ad koncer-
tet, este nyolctól pedig a rocklegenda, Vikidál Gyu-
la és zenekara csap a húrok közé.

FELPEZSDÜL A VÁROS

A FIDESZ-KDNP választási kampányoldalait szerkesztette: Dorogi László
Szerkesztőségünk a választási kampánymegjelenések tartalmáért 

felelősséget nem vállal!
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(Folytatás az 1. oldalról)

A rendezvény megrendezésében együttműködik a 
szentesi és a budapesti rendelő, amely ugyancsak a „Ki-
séri” megnevezést kapta, és szerkezetében is nagyon ha-
sonló a szentesihez. Szentesi festők képeivel, a hajdani 
Petőfi Étterem étlapjaival van díszítve. Ennek kapcsán 
árulta el a doktor úr, hogy Romániában nem rég kapta 
meg a rendelő a szemészeti állatorvosi működési enge-
délyt, így hamarosan Nagyváradon megnyílik a harma-
dik Kiséri Állatorvosi Rendelő, dr. Dobos András ren-
delője. Dr. Ing. Dino Socotar parlamenti képviselő sokat 
segített az indulásban - tudtuk meg. 

Érdeklődésemre, hogyan lehet ekkora távolságokat 
nap, mint nap leküzdeni, dr. Dobos András azt mondta: 

Nagyváradon számítok a helyi kollégák közreműködé-
sére. Ám egyébként ifj. Dobos András a Temesvári Állat-
orvostudományi Egyetem angol tagozatos hallgatójaként 
készül megszerezni harmadik diplomáját. Az utódlás is 
megoldott lesz tehát. Előny továbbá, hogy a rendelők az 
Erasmus programban külföldi hallgatókat tudnak fogad-
ni és tovább képezi. Ily módon a rendelőkben mindig 
lesznek jól képzett fiatal, rátermett, segítőkész kollégák. 

D. T. 

KISÉRIKÉNT, 
ROMÁNIÁBAN IS

Ezúton értesítem a kedves Olvasókat, hogy egyéni szerkesztésben, egy 
gyűrűskönyvben lehet megrendelni verses kiadványomat „Válogatott ver-
seim 1983-tól napjainkig. Verskártyák” címmel. 

Az egyedi kiadvány sajátossága, hogy minden példány 
személyes, dedikált, folyamatosan bővül a tartalma, a 
verskártyák - zömében - saját fotókkal vannak illuszt-
rálva. A versek hangulat és téma szerint kaptak helyet a 
kötetben, így a korábbiakat össze lehet vetni a közelmúlt 
termésével, akár az egyes időszak személyes emlékeit is 
felidézheti a versek által az Olvasó. 

A verskártyák külön életet is élhetnek egy fénykép-
tartóban, de ajándékként, más személyes ajándék mellé, 
akár képeslapként is megrendelhetők. Éppen ezért kará-
csony előtt a kötetek tulajdonosai még egy ünnepi bővít-

ményt fognak kapni tőlem. 
A kiadvány megrendelhető e-mailben: visszhang65@

gmail.com, telefonon: 06 20 9837 226. Ára példányonként 2500 
forint, amely az ünnepi bővítményt is magában foglalja.

Ízelítőül egy négysoros kis időmértékes vers, Az út 
című:    „Hol úri kocsik kavarognak,

 ott mélyed a büszke tekintet,
           még távoli cél heve lüktet, 
           vággyal teli így kanyarodnak.” (1991.) 

DÖMSÖDI TERÉZ: 
VÁLOGATOTT VERSEIM

2017. január elsejével köszönt el Öntől a Városi Vissz-
hang nyomtatott, papír alapú formátuma. Ezúttal válasz-
tási külön lapszámot tart kinyomtatva a kezében, s még 
ilyen formában október elején ismét ott találja az újságot 
a postaládájában.  

Az újság azonban nem szűnt meg. A belső oldalakon, 
felül az internetes címeink arról tájékoztatják Önt, hogy 
folyamatosan elérhetőek vagyunk az interneten. Nem 
mindennapi lépésre került azonban sor július hónapban, 
amelynek köszönhetően módunk van arra, hogy készül-
jön újra kinyomtatott újság is a szerkesztett internetes 
példányokból.

Amennyiben Ön nem rendelkezik internet kapcsolat-
tal, számítógéppel, ám szívesen olvasná rendszeresen az 
újságot, kérjük, értesítsen bennünket, hogy felkereshes-
sük Önt. A kinyomtatott újság ára példányonként 150 
forint. Telefonos értesítését köszönjük: 06 20 9837 226.  

KEDVES OLVASÓNK!

KÖZLEMÉNY
Ezúton értesítjük a kedves Olvasókat, hogy válasz-

tási külön lapszámunk összeállítása során az idei ön-
kormányzati választáson jelölteket állító szervezeteket 
megkerestük, felajánlva a megjelenés lehetőségét és fel-
tételeit mindenkinek.. 

Katonai gyakorlat miatt kell megnövekedett hanghatásra és a megszokott-
nál nagyobb közúti forgalomra számítani Szentesen.

Az Magyar Honvédség 37. II. Rákóczi Ferenc Műsza-
ki Ezred 2019. szeptember 23. és 27. között kiképzési 
foglalkozást tart. A gyakorlat ideje alatt megnöveke-
dett katonai járműforgalomra lehet számítani a Szen-
tes-Csongrádi úton, a 451-es számú (Szentes elkerülő) 
útszakaszon, a 45-ös számú úton (Vásárhelyi út és Ipar-
telepi út), valamint a Szarvasi út vonalán.

Emellett Szentes, 45-ös (Szarvasi) út mellett, a volt 
Esze Tamás laktanya mögötti területen 2019. szeptember 
23. és 27. között, a nappali időszakban megnövekedett 
hanghatásokra is lehet számítani.

A Magyar Honvédség a vonatkozó jogszabályokat be-
tartva törekszik arra, hogy a lehető legkisebb mértékben 
zavarja az állampolgárok nyugalmát. A lakosság megér-
tését és türelmét köszönjük!

LAKOSSÁGI TÁJÉKOZTATÓ
A Koszta József Múzeum múzeumpedagógiai prog-

ramjai között a bábművészet elsajátítását célzó kezde-
ményezés is indult a szegedi Kövér Béla Bábszínház 
művészeinek közreműködésével. 

A múzeum felhívással fordul a szülőkhöz, miszerint 
október 9-től Diószegi Ágnes bábszínész, óvodapeda-
gógus vezetésével minden naptári hét szerdáján (kivé-
ve az ünnepnapokat) lesznek a foglalkozások, melyek 
során a gyerekek elsajátítják, hogyan kell bábokat ké-
szíteni, a színházi teret az előadáshoz berendezni, mi a 
dramaturgia, hogyan zajlanak a próbák, a szövegtanulás, 
és milyen további ismeretekre van szükség egy komp-
lett előadáshoz. Felkészülnek egy darab bemutatására, 
amely közvetlenül karácsony előtt a közönség elé is ke-
rül.

A foglalkozásokra a múzeumban lehet jelentkezni 
szeptember 22-én vasárnap 17.00 óráig. Telefon:  06 63 313 352, 
06 (70) 508 4610.

INDUL A BÁBOZÁS!

Jövő év március else-
jén lesz 150 éve, hogy 
távozott Szentes szülöt-
te, Tóth József színész, 
népszínműíró a földi vi-
lágból. Csodálatos egy-
beesés lehetne, ha éppen 
márciusban újra kinyitná 
kapuit a szentesi Tóth Jó-
zsef Színház és Vigadó. 
Bízzunk benne, hogy így 
lesz. Bizony az sem vol-
na megvetendő, ha egyik 
művét, pl. A jámbor vin-
cellér-t, műsorára tűzné és 
bemutatná Szentesen egy 
társulat. 

Az 1800-as évek máso-
dik felétől sorra születtek a 
népszínművek Magyaror-
szágon. Vajon mi a jellem-
zője ennek a színpadi mű-
fajnak? Eredete az osztrák 
szatirikus bohózatok, 
tündérjátékok, a francia 
melodrámák, zsánerképek 

hatásaihoz köthető. Olyan 
zenés színpadi mű, amely 
a vidéki életből, a nép jel-
legzetes figuráiból merít-
kezik. Bővelkednek benne 
a hatásvadász jelenetek, 
nem egyszer modorosság 
hatja át, ám kétségtelen, a 
kor népi életének tökéletes 
lenyomatai, zenei világuk 
pedig a műdalokban, ma-
gyar nótákban teljesedik 
ki. Nem ritka bennük a 
táncjelenet sem. 

Milyen mondanivalót 
hordoztak a vidámság, 
vagy éppen drámaiság 
köntösében? Akkor derül-
ne ki, ha a ma embere is 
felismerné magát benne. 

- dite - 
Forrás: Leszler József: Nótaked-
velőknek - 1986. 
Wikipédia - népszínművek. Kép:  
Magyarország és A Nagyvilág című 
lap 1870. Hello World.

Időcserepek 10. 

TÓTH JÓZSEF, ÉS A NÉPSZÍNMŰVEK
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A nyár végén a Szentesi Delfin 
ESC versenyzői magasabb szin-
tű versenyeken is bizonyították 
eredményességüket. Július végén 
és augusztus elején Torinóban 
Európa Játékok keretében többek 
között úszóversenyen is össze-
mérték erejüket a kontinens kü-
lönböző országaiból, s néhány más 
kontinensről érkezett versenyzők. 
Ezt követte a Dél-Koreában meg-
rendezett Masters Úszó Világbaj-
nokság. 

A Torinóban megren-
dezett Európai Játékokon 
a Szentesi Delfin ESC 
versenyzői közül dr. Bor-
zi Miklós (lenti képen) vett részt. Nagyon 
sikeresen szerepelt. Az első versenyszá-
mában az 50 méteres gyorsúszásban még 
kissé idegesen versenyzett, így elmaradt a 
legjobb idejétől, s nem került dobogóra, 
a 4. helyet szerezte meg. Az ezt követő 
napok viszont fergeteges sikert hoztak, 
hiszen 800, 200, 400 és 100 méter gyor-
súszásban egyaránt a dobogó legfelső fo-
kára állhatott fel! 

Dél-Koreában, Gwangjuban, az elit ver-
senyei után rendezték meg a 25 évesnél 
idősebb versenyzők számára a Világbaj-

nokságot, melyen 
30 fő képviselte 
Magyarországot. 
Ugyanabban a me-
dencében úsztak 
a szeniorok, mint 
előtte a fiatalok. A 
Masters úszóknak 
is ugyanazok a té-
nyezők nehezítet-
ték a mindennap-
jait, mint az elitben 
versenyzőkét. Na-
gyon magas volt 
a páratartalom, a 
hőség, s a medence 
vize is szokatlanul 
meleg volt. A 7 
óra időeltérés sem 

könnyítette meg az alkalmazko-
dást, de ennek ellenére a Szente-
si Delfin ESC színeiben rajthoz 
álló 6 úszó kiválóan teljesített. 
Valamennyien egyéni csúccsal, 
vagy ahhoz közeli idővel teljesí-
tették számaikat. Közülük is ki-
emelkedett Tari László eredménye, 
aki 400 vegyesen egyéni csúcsot 
úszva a dobogó 3. helyére áll-
hatott fel a IX. korcsoportban. 
A 4x50 méteres MIX váltóban 
mindenki egyéni legjobb időt 
teljesített, s így 5 hellyel végez-
tek előrébb, mint az előzetes el-
várás volt. 

Eredmények:
Tari László: 400 vegyes 3. hely, 200 hát, 

400 gyors, 200 vegyes és 200 hát 7. hely.
Pólyáné Téli Éva: 50 mell 9. hely, 100 mell 

és 200 mell 11. hely.
Kovács Attila: 400 gyors 14. hely, 800 

gyors 15. hely, 200 hát 17. hely.
Ábel Krisztina: 100 hát 14. hely, 50 hát 16. 

hely, 200 vegyes 18. hely.
Simon Tamás: 50 hát 17. hely.
Pólya Sándor: 50 mell 27. hely.
4x50 m MIX vegyes váltó: 11. hely (Ábel 

Krisztina, Téli Éva, Kovács Attila, Tari 
László).                                 Pólyáné Téli Éva

SZENIORJAINK A VILÁG LEG-
JOBBJAI KÖZÖTT ÁLLTAK HELYT A Szentesi Vizilabda Klub nem-

csak hirdeti Vörösmarty szavait 
„A múltat tiszteld a jelenben, s 
tartsd a jövőnek”, hanem gyakorol-
ja is azt. Napokkal ezelőtt Bujdosó 
Tamás, a Szentesi Vizilabda Klub 
elnöke köszöntette a 70. születés-
napját ünneplő Szénászky Jánost, 
vagy ahogyan az uszodákban isme-
rik, Zsigát.  

Zsiga 1964-ben kezdett 
el vízilabdázni. Abban az 
időben, amikor annak is 
örülni kellett, ha 7-8 játé-
kos volt jelen az edzésen. 
A kitartó munka, a sok-
sok lemondás 1972-ben 
eredményre is vezetett, 
mivel nagyra becsült ne-
velőedzőjének, dr. Rébeli 
Szabó Józsefnek az irá-
nyításával megnyerték a 
másodosztályt, ekként fel-
jutottak az elsőosztályba 
(OB.I). A Szentesi Vízmű 
vízilabda csapata ezzel 
a szentesi póló második 
nagy korszakát indította 
el, amely számtalan sikere 
közül  kiemelkedik, immá-
ron dr. Tóth Gyula vezeté-
sével, a Magyar Népköz-
társasági Kupa 1980-ban 
történő elhódítása, illetve 
a Kupagyőztesek Európa 
Kupájának a döntőbe jutá-
sa 1981-ben. Pályafutását, 
ahogy mondani szokták, 

valóban a csúcson fejezte 
be. Az aktív élsportolás-
tól elszakadt ugyan, de 
alacsonyabb osztályban 
csupaszív játékával évekig 
segítette a Csongrád csa-
patát. Korábbi edzőjével,  
régi játszótársaival kétsze-
res szenior világbajnok lett 
a 90-es években, ezen fan-
tasztikus siker eléréséhez 
szükség volt Zsiga meg-
bízhatóságára, kőkemény 
játékára. 

A civil életben is meg-
bízható, korrekt  mun-
katársként ismerték, be-
csülték kollégái. Sohasem 

tudott elszakadni a Strand 
sajátos hangulatától, úszó 
oktatóként számtalan 
gyermekkel szerettette 
meg az úszást-pólót, de 

elsősorban fiával, akiből 
kiváló játékos vált. Lánya 
sikeres teniszező, szere-
tett feleségével nagyszerű 
úszó-sportemberek voltak, 
nagy boldogságára unokái 
is sportolnak, a családi ha-
gyomány tovább él.
A szentesi vízilabda arany-
könyve teli van legendák-
kal, s közéjük tartozik Szé-
nászky János is. Nekünk 
„utódóknak” kötelessé-

günk tovább írni e lapokat. 
Zsiga életpályája, szor-
galma mindannyiunknak 
legyen követendő példa, 
hiszen nem beszélhetnénk 
a mai értelemben a szente-
si vízilabdáról, ha Zsiga és 
Társai anno azt a bizonyos 
bőrlabdát nem dobálták 
volna a régi, kézzel kiásott 
50-es medencébe. 
Köszönünk mindent, bol-
dog születésnapot és jó 
egészséget kívánunk!   
                   Dr. Dömsödi József

Fotó: Vidovics Ferenc

  SZÉNÁSZKY ZSIGA HETVENKEDIK...

A Magyar Vizilabda Szövetség (MVLSZ) napokkal 
ezelőtt a magyar női vízilabda sportág legsikeresebb 
klubját (BEK győztes, 11-szeres rekordbajnok, kiváló 
nevelő-egyesület) a Hungerit-Szentest méltatlan helyzet-
be hozta, mivel az előzetes ígéretével ellentétben három 
külföldi játékos helyett, mindössze kettő játékos szere-
peltetését engedélyezte a bajnoki/kupa mérkőzéseken. 
Érthetetlen diszkrimináció áldozata lett ekként a Szen-
tes, hiszen a férfiaknál a három idegenlégiós szerepelte-
téséhez hozzájárult, sőt több csapatban öt idegenlégiós is 
játszik a férfi bajnoki mérkőzéseken!! 

A Szentesi Vízilabda Klub elnöke, Bujdosó Tamás a felet-
tébb sportszerűtlen helyzettel kapcsolatosan elmondta, 
hogy a 2019/2020-as idényre már szezon közben meg-
állapodott a Klub két kubai válogatott vízilabdázóval, 
valamint decemberig a gólerős Dani Jankovicsot is le-
igazolta. A versenykiírás úgy szól, hogy az előttünk álló 
idényben két külföldi játékos szerepelhet egy mérkőzé-
sen, a harmadikhoz pedig a MVLSZ engedélye szüksé-
ges. Ezt még májusban tudatták velünk, ahogy azt is, 
hogy ez egyelőre csak adminisztráció lesz, mivel a sza-
bály teljesen élesben a 2020/2021-es idénytől lép életbe. 
A harmadik játékos szerepeltetéséről szóló kérelmünket 
az MVLSZ ügyvivői testülete (tagjai: Vári Attila elnök, 
a két alelnök, Madaras Norbert és dr. Molnár Tamás) 
elutasította, majd másodfokon a 17 tagú Elnökség jóvá-
hagyta azt azzal a kitétellel, hogy harmadik légiósunk 

szerepeltetéséhez az összes OB I-es női együttesnek 
bele kell egyeznie. Sajnos az  MVLSZ nem a ”legjobb” 
döntést hozta meg, hiszen ki támogatná ellenfelének erő-
södését!? Kérelmünket három csapat, az FTC, UVSE és 
a Szeged sem hagyta jóvá. (Hasonló esetben pl. a Fradi 
labdarugó-csapatának, akár a Veszprém kézilabdacsapa-
tának az érintett Klubok megadnák-e a hozzájárulásukat 
az idegenlégiósaik szerepeltetéséhez? - szerk).

Rossz és veszélyes döntés a légióskorlátozás, mert a 
határon túli fiatalok, akik nem rendelkeznek még ma-
gyar állampolgársággal, nem kapnak majd lehetőséget a 
magyar bajnokságban. Ez nemcsak nekünk, de a magyar 
vízilabdasportnak is sokat jelentett, zárta gondolatait  
Bujdosó elnök úr.

                                                          Dr. Dömsödi József

ÉRTHETETLEN (NAGYON IS ÉRTHETŐ) DÖNTÉS 
A NŐI PÓLÓSOKNÁL!?

Rambo 5: Utolsó vér Akció, Kandfilm – kezdés 15.30 óra.
Ad Astra – Út a csillagokba

Kaland, Sci-fi – kezdés 15.50, 18.10, 20.30 óra. 
Szeptember 25-ig a Szentesi Mozi műsorán!

Részletek: www.szentesimozi.hu
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